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Poštovani predstavnici klubova, 
Uvaženi delegati, 
Uvaženi predstavnici sredstava javnog informisanja, 
 
 Zadovoljstvo mi je da vam se obratim na redovnoj, godišnjoj sjednici Skupštine. Ovo je prilika 
da se osvrnemo na ostvareno u periodu od održavanja prethodne sjednice, razmijenimo mišljenja i 
najavimo ono što nas očekuje u narednom periodu. Sve to u nadi da ćemo kao i do sada imati redovnu 
i profesionalnu saradnju, te zajednički raditi u najboljem interesu razvoja rukometa i promocije naše 
države na međunarodnoj sceni. U svom izlaganju nastojaću da se u najkraćem osvrnem na urađeno 
od novembra prošle godine, kada smo imali prethodnu sjednicu Skupštine, smatrajući da je analiza 
najavljenog i ostvarenog, najbolje mjerilo rezultata. 
 
 Krenuo bih od nacionalnih liga koje se realizuju pod okriljem Saveza, od uzrasta pionira do 
seniora. 
 Uprkos uslovima koji su bez presedana zbog pandemije virusa COVID-19, uspjeli smo da 
završimo prethodnu takmičarsku sezonu. Ne samo za nas u svijetu sporta, već i u svim oblastima 
života, prošla sezona bila je svojevrsno vatreno krštenje u pogledu mogućnosti za organizaciju 
takmičenja. Ipak, pokazali smo da je posao moguće obaviti na pravi način, uz dobru organizaciju i 
poštovanje mjera nadležnih zdravstvenih institucija. Na tome svakako dugujemo zahvalnost 
klubovima i kancelariji Saveza, prije svih direktoru liga, jer su tokom čitave sezone pokazivali 
fleksibilnost i spremnost za dogovor. 
 
 Nova sezona, 16. nakon obnove nezavisnosti, kao što znate, počela je proteklog vikenda. U 
Prvoj ligi za muškarce i žene imamo po dva nova nova učesnika – Sutjesku i Jedinstvo, odnosno Zetu 
i Nikšić. Odluku da proširimo najviši rang takmičenja nijesmo donijeli naprečac. Naprotiv, ista je 
uslijedila nakon detaljnih analiza i uz pozitivno mišljenja direktora liga. Klubovi su dali garancije 
Savezu da su spremni za nastup u najvišem rangu, uz detaljno obrazloženje koliko je to značajno za 
razvoj rukometa u tim gradovima. Nikšić, Bijelo Polje i Golubovci su tako dobili nove prvoligaše, a 
klubovi, iskreno vjerujem, bolju poziciju kada je u pitanju saradnja sa lokalnom samoupravom, 
odnosno dostupnost termina u dvoranama, te mogućnosti da dobiju sredstva na javnim konkursima 
ili privuku nove sponzore. 
 
 I u novoj sezoni, Savez će nastaviti sa praksom da iz sopstvenih sredstava pokriva sve troškove 
službenih lica – sudija, delegata i kontrolora, što je značajna podrška funkcionisanju klubova. 
 
 Zahvaljujući ugovoru sa portalom MNE rukomet, a koji smo nedavno produžili za novu 
takmičarsku sezonu, obezbijedićemo snimanje svih utakmica u takmičenjima pod okriljem Saveza, što 
predstavlja osnov regularnosti. 
 
 U samom vrhu liste prioriteta su takmičenja u mlađim uzrastima. Tako će Pionirske lige u 
novoj sezoni biti organizovana za 2006. i 2008. godište. Navedene lige su naša baza, pa podizanjem 
kvaliteta takmičenja, stvaramo uslove za razvoj igračica i igrača koji bi trebalo da budu okosnica 
nacionalnih selekcija u budućnosti. Imamo malu bazu, zbog čega u kontinuitetu radimo na tome da 
što veći broj klubova formira pionirske sastave koji će nastupiti u takmičenju. 



 
 Izuzetno značajnim smatram to što smo pionirske lige učinili dostupnim i vidljivim najširem 
mogućem auditorijumu, posredstvom portala MNErukomet, sa kojim imamo zaključen ugovor. Tim 
ugovorom obezbjeđuju se prenosi svih utakmica. Brojke koje smo dobili po završetku takmičenja u 
prošloj sezoni, pozitivno su nas iznenadile i potvrdile da smo napravili pravi potez odlukom da 
prenosimo sve utakmice. 
 
 Reprezentativne selekcije su najbolje ogledalo Saveza na međunarodnoj sceni, a sa ponosom 
mogu da istaknem da su nacionalni timovi u svim uzrastima ostvarili odlične rezultate. Crna Gora je 
na evropskoj rukometnoj mapi u svim uzrastima, a momci i djevojke koji su nosili dres sa državnim 
grbom bili su odlični reprezenti države na svim takmičenjima. 
 Seniorke su u decembru prošle godine ostavile sjajan utisak na Evropskom prvenstvu u 
Danskoj, na kojem su osvojile osmo mjesto. Uspješne su bile i na olimpijskom kvalifikacionom turniru 
u Podgorici koji je održan u martu ove godine, kada su zauzele prvo mjesto u konkurenciji Norveške 
i Rumunije. Potom su u aprilu eliminisale Bjelorusiju i izborile učešće na Svjetskom prvenstvu u 
Španiji, koje ih očekuje u decembru. Za tu selekciju kruna je svakako bilo učešće na Olimpijskim 
igrama u Tokiju, gdje su bile jedini rukometni predstavnik Balkana i treći put uzastopno dio najveće 
svjetske smotre sportista. Ti podaci govore dovoljno za sebe. Cilj koji smo postavili pred stručni štab 
bio je plasman u četvrtfinale, što smo takođe, ispunili. Selektorka Bojana Popović uživa moje puno 
povjerenje. Ekipa je trenutno suočena sa problemima zbog ozbiljnih povreda nekoliko važnih igračica, 
pa ćemo u Španiji, na Svjetskom prvenstvu, vjerovatno nastupiti u izmijenjenom i podmađenom 
sastavu. 
 
 Naši najbolji rukometaši su možda najviše pogođeni pandemijom virusa COVID-19, jer je 
prošle godine otkazan baraž za Svjetsko prvenstvo u Egiptu, a u kojem smo imali realne šanse da u 
dvomeču budemo bolji od Češke. Do posljednjeg dana smo se nadali da će doći specijalna pozivnica 
za učešće na tom takmičenju, jer su momci zaslužili da budu na planetarnoj smotri. Korona je značajno 
pogodila tim i tokom kvalifikacija za Evropsko prvenstvo, pa smo gotovo sve mečeve odigrali u 
nekompletnom sastavu. Ipak, momci su i u takvim okolnostima, uspjeli da se pobjedom protiv 
Rumunije u Podgorici, peti put uzastopno plasiraju na smotru najboljih selekcija Evrope. 
 
 Od rezultata mlađih reprezentativnih selekcija izdvojio bih uspjeh kadeta koji su osvojili zlatnu 
medalju na B prvenstvu Evrope u avgustu u Letoniji. Do tog rezultata, momci koje je predvodio trener 
Brano Božović došli su sa pet pobjeda u isto toliko mečeva, pa će Crna Gora prvi put imati mlađu 
mušku selekciju u elitnom rangu evropskog rukometa. Taj rezultat donio je pravo nastupa u A diviziji 
narednog ljeta, ne samo navedenoj generaciji, već i igračima do 18 godina. 
 
 Podgorica je u avgustu bila odličan domaćin Evropskog prvenstva za igračice do 17 godina. O 
organizacionim aspektima i priznanjima koje smo dobili sa najznačajnije adrese evropskog rukometa 
govoriću nešto kasnije, a sada želim da se osvrnem na rezultat tih djevojaka. Naš cilj bio je plasman 
među osam najboljih, što smo i ostvarili. 
 
 Iskreno vjerujem da će vizu za planetarnu smotru u novembru ove godine izboriti i juniorke, 
koje su pravo učešća u kvalifikacijama čiji smo domaćini, stekle na osnovu rezultata na Evropskom 
prvenstvu u Sloveniji, na kojem su u julu zauzele 13. mjesto. 
 
 



 Redovna su i okupljanja reprezentativnih selekcija u pionirskom uzrastu, jer nastojimo da se u 
kontinuitetu radi sa onima koji su budućnost crnogorskog rukometa, te da su redovno u prilici da se 
takmiče protiv svojih vršnjaka iz drugih zemalja regiona i Evrope. Dakle, kada su u pitanju mlađe 
selekcije, za Savez nije presudan samo konačan plasman na takmičenjima, već to da sve generacije 
budu u A diviziji i redovni učesnici velikih takmičenja, te da dobijemo nekog mladog igrača koji će biti 
dominantan u svom uzrastu, kao što je sa slučaj sa Radojicom Čepićem, najboljim igračem B 
prvenstva Evrope za kadete u Letoniji. 
 
 Kao što sam istakao na početku– ne postoji bolje mjerilo ostvarenja od poređenja onoga što 
smo najavili i onoga što smo ostvarili kada su u pitanju rezultati reprezentativnih selekcija. Kratak 
rezime koji sam dao, daje mi za pravo da mogu konstatovati da smo imali izuzetno uspješnu godinu, 
jednu od najuspješnijih za crnogorski rukomet. 
 Tri mjeseca su do kraja kalendarske godine, a već sada smo na pragu izuzetnog uspjeha, 
jedinstvenog u periodu od 16 godina nakon obnove nezavisnosti naše države. Naime, juniorke će se 
u novembru, na kvalifikacionom turniru u Podgorici protiv Poljske i Italije boriti za jedno mjesto koje 
vodi na Svjetsko prvenstvo u Sloveniji naredne godine. 
 Ukoliko uspiju, imaćemo sve selekcije na najvećim evropskim i svjetskim takmičenjima. 
Suvišno je govoriti što bi za malu državu, sa malom bazom i Savezom sa ograničenim budžetom, 
predstavljao navedeni rezultat. Bio bi to rezultat kojim se može pohvaliti samo mali broj evropskih 
selekcija. 
 
 Kada govorimo o talentima, neizostavno je pomenuti to da je Savez treću godinu zaredom 
uručio stipendije od sredstava koja su obezbijeđena od strane Uprave za sport i mlade, nakon 
završenog javnog konkursa za sufinansiranje programa sportskih organizacija za 2021. godinu. Na taj 
način pokazuje se briga o najvećim talentima, kojima zvanje stipendiste treba da bude podstrek u 
razvoju karijera. 
 
 Kamp na Ivanovim Koritima jedan je od projekata na koji smo posebno ponosni. Dovoljno 
je navesti da je u pitanju jedini reprezentativnih kamp u našoj državi, to da se organizuje duže od 20 
godina i da su kroz njega prošli gotovo svi sadašnji reprezentativci, pa da bude jasno koliki je njegov 
značaj za razvoj crnogorskog rukometa. U godinama koje su pred nama, radićemo na tome da isti 
dobije i međunarodni karakter, čime bi još više dobio na značaju. 
 
 I pionirske lige koje organizujemo u muškoj i ženskoj konkurenciji, imaju izuzetan značaj i 
visoko su na listi naših prioriteta. Taj projekat je prošle godine doživio ekspanziju, a brojke koje se 
tiču gledanosti, prevazišle su sva naša očekivanja. Važno je naglasiti i to što se utakmice umjesto u 
„balonu“ kao što je bio slučaj prethodnih sezona, zahvaljujući sredstvima koje je opredijelio Savez, 
igraju u dvorani Univerziteta Crne Gore koja ispunjava sve standarde za održavanje međunarodnih 
takmičenja. Na taj način djeca stiču upravi utisak odigravanja utakmica u takmičarskim uslovima i uz 
prisustvo publike. 
 
 Savez na dan održavanja Skupštine nema zaostalih dugovanja, već likvidno posluje, uz potvrdu 
Uprave prihoda i carina da su izmirene sve obaveze prema tom nadležnom državnom organu, 
produžene ugovore sa tradicionalnim sponzorima i najavu da bi uskoro mogli da dobijemo i nove. O 
tom aspektu funkcionisanja Saveza, detaljno ću se osvrnuti u nastavku izlaganja. 
 
 



 Nastavljena je edukacija rukometnih trenera i to na osnovu programa koji sprovodi Komisija 
za edukaciju u saradnji sa Univerzitetom Donja Gorica. Isti se realizuje u skladu sa RINK 
Konvencijom Evropske rukometne federacije, svake godine imamo sve veći broj polaznika, a nakon 
uspješno završenog programa - stručnjake koji su spremni da na pravi način odgovore potrebama 
klubova u kojima rade, reprezentativnih selekcija i što je najvažnije – razvoja mladih igrača. 
 
 Posredstvom našeg partnera iz Danske, kompanije „Hummel“ čiju opremu nose sve 
reprezentativne selekcije, nedavno smo iz sopstvenih sredstava poručili 1.000 trening lopti i markera. 
Ta oprema će biti stavljena na raspolaganje svim klubovima koji se takmiče pod okriljem Saveza i 
vjerujem da je to vrijedna donacija koja će biti značajna podrška njihovom funkcionisanju. 
 
 Na osnovu finanijskih iskaza koje imate u materijalima, ali i zvaničnih akata nadležnog 
državnog organa – Uprave prihoda i carina, kao i revizora, vjerujem da dijelite moj utisak da smo 
ostvarili odlične rezultate i u ovom domenu funkcionisanja Saveza. 
 Naime, izmirene su sve obaveze iz 2019. i 2020. godine, te riješene naslijeđene obaveze iz 
ranijeg perioda. Sa ponosom mogu da istaknem činjenicu da smo 2020. godinu završili sa pozitivnim 
finansijskim rezultatom i uz mišljenje revizora na finansijsko poslovanje u kojem nema niti jedne 
primjedbe. 
 Potvrda Uprave prihoda i carina da smo izmirili sve poreske obaveze, takođe, ide u prilog 
konstataciji da redovno izmirujemo sve obaveze iz tekućeg poslovanja. 
 
 Zbog kašnjenja konkursa Uprave za sport i mlade za sufinansiranje aktivnosti sportskih 
organizacija, nijesmo blagovremeno mogli da računamo na sredstva iz državnog budžeta. U prvom 
kvartalu, tokom perioda privremenog finansiranja Budžeta, dobili smo samo dio sredstava od nadležne 
Uprave. Ipak, potpisivanjem sponzorskih ugovora sa kompanijama koje su pokazale društvenu 
odgovornost, te dale priznanje za ono što rade Savez i naše reprezentativne selekcije, obezbijedili smo 
funkcionisanje i ispunjavanje svih planiranih aktivnosti. 
 
 U tom kontekstu želim da istaknem da ključnu podršku iz kruga državnih institucija imamo 
od Uprave za sport i mlade na čelu sa sada već bivšim direktorom, g-dinom Vasilije Laloševićem, 
kome se ovom prilikom u ime Rukometnog saveza i svoje ime zahvaljujem na fer i korektnoj saradnji 
tokom njegovog mandata. 
 Zahvalnost dugujemo i Crnogorskom olimpijskom komitetu, čiji predsjednik Dušan 
Simonović je u svom izlaganju istakao odličan odnos koji COK ima sa Savezom, te Glavnom gradu 
Podgorica, na čelu sa gradonačelnikom Ivanom Vukovićem, sa koji smo partnerski organizovali 
Evropsko prvenstvo za igračice do 17 godina i olimpijske kvalifikacione turnire. I njemu se 
zahvaljujem na partnerskom i korektnom odnosu kojim pokazuje pravi odnos prema rukometu i 
Savezu. 
 
 Tokom 2021. godine produžili smo sponzorske ugovore sa našim tradicionalnim partnerima. 
To su SBBet, Elektroprivreda Crne Gore, Crnogorski elektrodistributivni sistem (CEDIS) i 
Durmitorska izvorska voda (DIVA). 
 
 U februaru smo na naše veliko zadovoljstvo privukli pažnju i novog generalnog sponzora – 
jednu od najuspješnijih crnogorskih kompanija „Bemax“, a značajnu podršku imamo i od naših 
partnera – poliklinike - Hipokrat, specijalne bolnice - Ars Medica i prve privatne zdravstvene ustanove 
iz oblasti fizikalne medicine i rehabilitacije - Spa Medica, čime obezbjeđujemo najbolju moguću 
zdravstvenu zaštitu igračicama i igračima. 



 Mogu da najavim da smo u pregovorima sa još dva potencijalna sponzora, a posebno raduje 
činjenica da se sve veći broj kompanija samoinicijativno obraća Savezu, iskazujući spremnost da uđu 
u sponzorski i partnerski pul. 
  
 Ovo je možda i najuspješnija godina za Rukometni savez Crne Gore po pitanju dokazivanja 
organizacionih sposobnosti, od obnove nezavisnosti, jer smo bili domaćini tri značajna međunarodna 
takmičenja. Naime, u martu smo uspjeli da besprekorno organizujemo dva olimpijska kvalifikaciona 
turnira, sve to u trenutku kada je pandemija virusa COVID-19 bila na vrhuncu i kada je naša država 
po broju zaraženih, bila među onima koje su najviše pogođene virusom. Uslovi za organizaciju turnira 
bili su bez presedana, pa je njihovo održavanje bez ijednog pozitivnog slučaja, uz izjave gotovo svih 
učesnika, te zvaničnika Evropske i Svjetske rukometne federacije koji su u superlativu ocijenili sve 
aspekte organizacije, svojevrsni podvig i na ponos, kako nas u Savezu, a slobodno mogu istaći i naše 
države. U dva navrata smo, odnosno nakon završetka oba turnira, dobili i čestitku od predsjednika 
IHF-a Hasana Mustafe. 
 
 Na kongresu EHF-a u aprilu, na kojem je g-din Predrag Bošković kao kandidat nominovan 
od strane Saveza, dobio drugi mandat na mjestu potpredsjednika EHF-a, dobili smo priznanje za top 
organizatora, čime je EHF potvrdio kako ocjenjuje organizaciju takmičenja čiji smo domaćini. 
 
 Iskustvo iz marta kada smo bili jedina država u svijetu koja je organizovana dva olimpijska 
kvalifikaciona turnira, pomoglo nam je da takođe, besprekorno, u avgustu, organizujemo Evropsko 
prvenstvo za kadetkinje. Na prvenstvu koje je trajalo 15 dana, uključujući i ranije dolaske i odlaske 
timova iz Podgorice, nastupilo je 16 timova, što predstavlja oko 400 gostiju. Velika organizacija 
realizovana je sa najmanjim brojem ljudi i ograničenim budžetom, a kao kruna uspješnog događaja 
uslijedila je posjeta predsjednika EHF-a Mihaela Viderera. I g-din Viderer je tokom posjete našoj 
državi, na svim sastancima koje smo imali, naglasio da su utisci sjajni i prenio stav EHF-a da uslovi 
koje smo ponudili, prevazilaze standarde koje za navedeni uzrast takmičenja zahtjeva „evropska kuća 
rukometa“. 
 EHF i IHF nam u kontinuitetu ukazuju povjerenje, a svi dosadašnji izvještaji i komentari koje 
smo dobili sa tih adresa, potvrđuju da smo u stanju da odgovorimo njihovim standardima. Zato i ne 
čudi što smo nedavno dobili odluku EHF-a da ćemo u avgustu naredne godine biti domaćini 
Evropskog prvenstva za igrače do 18 godina. 
 
 Sva prethodno navedena ostvarenja ne bi bila moguća bez podrške medija sa kojima imamo 
odličnu saradnju i partnerski odnos. Ovom prilikom im se na tome i zahvaljujem! Kroz objektivno i 
afirmativno izvještavanje o svim aktivnostima Saveza, mediji su kreirali pozitivan ambijent za naše 
funkcionisanje. U kontinuitetu radimo na tome da doprinesemo većoj vidljivosti svih takmičenja pod 
okriljem Saveza u štampanim i elektronskim medijima, jer je to pravi put da najširi mogući auditorijum 
isprati utakmice, igračice i igrače na kojima sada, ali i u budućnosti počiva crnogorski rukomet. 
 
 Mogu da istaknem i da smo Savez koji bilježi konstantan porast pratilaca na društvenim 
mrežama, koje su danas vjerovatno i ključni izvor informisanja najvećeg broja stanovništva. 
Informacije na zvaničnom sajtu na kojem je dostupna statistika svih liga, te objave na društvenim 
mrežama koje se ažuriraju na dnevnom nivou, pokazuju da se u kontinuitetu prate sva dešavanja kako 
u takmičenjima pod okriljem Saveza, tako i na međunarodnim takmičenjima na kojima nastupaju 
reprezentativne selekcije. 
  



 Vjerujem da dijelimo zadovoljstvo izgledom i funkcionalnošću zvaničnog sajta Saveza, na 
kome su sada dostupne sve relevantne informacije i na kome se u realnom vremenu mogu pratiti 
statistike svih mečeva. To je i razlog zašto smo produžili ugovor sa firmom „Margor“ koja je izradila 
naš zvanični sajt. 
 
 Na kraju, dozvolite mi da ukratko najavim ono što nas očekuje do kraja godine i samo neke 
od događaja koji će obilježiti bogat kalendar koji imamo u 2022. Kao što sam već rekao, juniorke će 
se narednog mjeseca boriti za plasman na Svjetsko prvenstvo i kompletiranje svih uzrasta nacionalnih 
selekcija u elitnom rangu evropskog i svjetskog rukometa. 
 
 Seniorke za dva dana počinju takmičenje u EHF Euro kupu i to duelima protiv Sjeverne 
Makedonije u Skoplju i Nikšiću. Osim Sjeverne Makedonije, protivnici će biti još Slovenija, koja je 
takođe, jedan od domaćin Evropskog prvenstva naredne godine i Norveška, kao aktuelni šampion 
Starog kontinenta. Takmičenje je zamišljeno kao zamjena za kvalifikacije i prilika je za uigravanje tima, 
kako za prvenstvo Evrope, tako i za Svjetsko prvenstvo koje je najveći izazov koji očekuje seniorke 
do kraja godine. 
 
 Seniori će početkom novembra u okviru EHF sedmice gostovati reprezentaciji Tunisa, a 
početak naredne godine rezervisan je za učešće na Evropskom prvenstvu. Nakon premijerne pobjede 
na prvenstvima Evrope koju smo ostvarili na prethodnom šampionatu, od selektora Zorana 
Roganovića i igrača, vjerujem da mogu da naprave i korak dalje, te u konkurenciji Danske, Slovenije 
i Sjeverne Makedonije, izbore plasman u glavnu rundu. 
 
 Naredna godina je izazovna i u organizacionom smislu, jer ćemo biti domaćini dva 
međunarodna takmičenja. Nedavno smo dobili organizaciju Evropskog prvenstva za igrače do 18 
godina koje će biti održano u avgustu. 
 
 To će biti i sjajna uvertira za još veći izazov koji nas očekuje u novembru, kada ćemo biti 
domaćini jedne od četiri grupe za Evropsko prvenstvo za seniorke, koje organizujemo zajedno sa 
Slovenijom i Sjevernom Makedonijom. Pripreme za to takmičenje su uveliko u toku, u komunikaciji 
sa EHF-om i državama koje su domaćini, radimo na pripremi svih detalja, pri čemu je već sada jasno 
da će najveći problem biti adaptacija dvorane „Morača“. Za taj poduhvat biće nam potrebna podrška 
države i resornih institucija, jer se radi o značajnim sredstvima koja je potrebno obezbijediti. Ipak, 
vjerujem da će državne institucije prepoznati značaj ovog događaja za Podgoricu i Crnu Goru, te 
podržati Savez, kako bi ponovo bili dobri domaćini. 
 
 To su ključne napomene koje sam želio da podijelim sa vama. Zahvaljujem vam na pažnji i 
naravno, stojim na raspolaganju ukoliko imate pitanja ili sugestija koje će doprinijeti ostvarivanju naših 
zajedničkih ciljeva. 


